
Zápis ze schůze
Akademického senátu FAV
Západočeské univerzity v Plzni
ze dne 16. 2. 2022

Zasedání probíhalo hybridní formou od 13:00 v místnosti UC 143 a on-line prostřednictvím
aplikace Zoom.
Přítomno: 18 členů AS FAV ZČU v průběhu zasedání – viz prezenční listina.
Omluveno: 0 členů AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Neomluveno: 0 členů AS FAV ZČU – viz prezenční listina.
Po celou dobu jednání pléna byl AS FAV ZČU usnášeníschopný.
Skrutátory byli jmenováni senátoři Tomiczková a Ausberger.

Program jednání
1. Zahájení
2. Upřesnění podmínek vzdálené účasti a hlasování na zasedáních AS FAV
3. Volba zástupce zaměstnanecké komory v předsednictvu AS FAV
4. Změna podmínek přijímacího řízení při změně programu/oboru
5. Představení aktuálního stavu PRSZ
6. Změna pravidel uznávání předmětů
7. Informace o aktuálním stavu reklamačního řízení budovy NTIS
8. Různé

Jednání

1. Zahájení
Předseda AS FAV Ircing vítá přítomné na jednání pléna a představuje nové senátory doc.
Duníka z KKY a doc. Hajžmana z KME, kteří nastupují za doc. Kohouta a doc. Krále, jejichž
mandát zanikl.

Následuje hlasování o navrženém programu.

Hlasování: pro – 18, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 18 senátorů)

Program jednání byl schválen.



2. Upřesnění podmínek vzdálené účasti a hlasování na
zasedáních AS FAV
Předseda AS navrhuje k přijetí usnesení, které kopíruje usnesení přijaté senátem ZČU na
jednání dne 15. 12. 2021:

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni
se usnáší, že umožňuje přítomnost členů i hostů pléna prostřednictvím
videokonferenčního nástroje. Aby členové senátu mohli veřejně hlasovat a
uplatňovat svá další práva, musejí být vidět na kameře. Takové připojení
se pak považuje za přítomnost na zasedání. V případě tajného hlasování není
vzdálené připojení členů senátu možné.

Hlasování: pro – 17, proti – 1, zdržel se – 0 (celkem přítomno 18 senátorů)

Návrh usnesení byl přijat.

3. Volba zástupce zaměstnanecké komory v předsednictvu AS
FAV
Z důvodu zániku senátorského mandátu doc. Kohouta, který byl zároveň zástupcem
zaměstnanecké komory v předsednictvu AS FAV, je nutné zvolit nového člena
předsednictva. Předseda Ircing navrhuje volební komisi ve složení: RNDr. Tomiczková, Ing.
Martínek a Bc. Reismüllerová. Navržení členové komise souhlasí a předseda senátu
vyhlašuje hlasování o volební komisi.

Hlasování: pro – 15, proti – 0, zdržel se – 3 (celkem přítomno 18 senátorů)

Volební komise v navrženém složení byla schválena.

Předseda senátu vyzývá členy zaměstnanecké komory k navržení kandidátů na zástupce
zaměstnanecké komory v předsednictvu AS FAV. Prof. Lávička navrhuje doc. Čapka z KFY,
který s navržením souhlasí. Další kandidáti navrženi nejsou. V tajném hlasování obdržel
doc. Čapek 11 hlasů od 11 hlasujících členů zaměstnanecké komory a stává se zástupcem
zaměstnanecké komory v předsednictvu AS FAV.

Doc. Čapek děkuje za projevenou důvěru.

4. Změna podmínek přijímacího řízení při změně
programu/oboru
Proděkan Váša předkládá aktualizovanou verzi podmínek přijímacího řízení při změně



programu/oboru, ve které bylo, oproti verzi schválené na minulém zasedání senátu,
vypuštěno slovo specializace. Původně schválená vyhláška ještě nebyla děkanem vydána,
po schválení senátem bude vyhláška vydána v aktualizované verzi. Senátor Lávička
upozorňuje, že podmínky přijímacího řízení nemusí být řešeny vyhláškou, ale stačí jejich
zveřejnění ve veřejné části internetových stránek. Děkan Železný a proděkan Váša s tím
souhlasí, ale zastávají názor, že vyhlášení podmínek formou vyhlášky působí
transparentněji. Předseda senátu vyhlašuje hlasování o návrhu usnesení:

Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
Podmínky přijímacího řízení pro studenty FAV, kteří se rozhodli studovat od
akademického roku 2022/2023 jiný než doposud studovaný studijní program/obor.

Hlasování: pro – 18, proti – 0, zdržel se – 0 (celkem přítomno 18 senátorů)

Usnesení bylo přijato.

5. Představení aktuálního stavu PRSZ
Na úvod tohoto bodu informuje děkan Železný o jmenování proděkana Kohouta vedoucím
Strategického týmu a předává mu slovo. Proděkan Kohout sděluje, že Plán realizace
strategického záměru FAV pro rok 2022 je zatím v pracovní verzi (členům senátu zaslána
16. 2. e-mailem), 22. 2. 2022 bude plán realizace diskutován s vedením univerzity a jeho
finální verze bude k dispozici nejpozději do konce května.

Senátor Lávička se dotazuje, zda budou u jednotlivých bodů PRSZ uvedeny hodnoty
indikátorů.

Děkan Železný: hodnoty indikátorů/ukazatelů za poslední roky zatím k dispozici nejsou, ve
spolupráci s pracovištem CIV se teprve zjišťují.

Proděkan Kohout: v březnu se bude připravovat výroční zpráva, do té doby budou hodnoty
ukazatelů již stanoveny.

6. Změna pravidel uznávání předmětů
Proděkan Váša informuje o přípravě vyhlášky, která řeší uznávání předmětů z předchozího
studia. Pracovní návrh této vyhlášky je předložen senátu k diskuzi. Uznány mohou být podle
vyhlášky pouze splněné povinné, povinně volitelné a doporučené výběrové předměty dané
studijním plánem studijního programu, ve kterém student žádá o uznání. Vyhláška také
omezuje uznávání předmětů zakončených s hodnocením dobře.

Senátorka Tomiczková se dotazuje na to, z jakých důvodů dochází k opětovné změně v
uznávání předmětů. V minulosti se předměty zakončené s hodnocením dobře neuznávaly,
poté došlo k jejich uznávání, a nyní se opět uznávat nebudou. Proděkan Váša vysvětluje, že



v minulosti došlo k změnám v uznávání předmětů na základě názoru právního oddělení
univerzity. Nyní, po konzultaci s ostatními fakultami na ZČU i mimo ni, se rozhodlo vedení
FAV uznávání předmětů zakončených s hodnocením dobře omezit.

Senátor Straka: může garant předmětu při uznání předmětu s odlišným zaměřením provést
přepočet známek?
Proděkan Váša:  garant může pouze předmět buď uznat včetně hodnocení, anebo neuznat.

Senátor Havlík se dotazuje na uznávání předmětů ze zahraničního studia v rámci programu
Erasmus.
Proděkan Váša: předložená vyhláška předměty studované v rámci Erasmu neřeší.
Senátor Tomiczek upozorňuje, že v rámci programu Erasmus nedochází k uznávání
předmětů, ale k jejich přenosu, což řeší příslušná Erasmus smlouva mezi pracovišti.

Senátor Jedlička se dotazuje na uznávání předmětů při exportní výuce.
Proděkan Váša: na žádost studenta uznává předmět děkan nebo proděkan fakulty realizující
studijní program, ve kterém je student zapsán, v souladu s vnitřními předpisy fakulty. Děkan
nebo proděkan si může vyžádat vyjádření garanta předmětu, kterým se ale nemusí řídit.

Senátor Lávička se ptá, od kdy se předpokládá platnost připravované vyhlášky. Dotaz
souvisí s tím, že vyhláška mění statut doporučených volitelných předmětů. Informaci o
vyhlášce by měli mít včas k dispozici garanti studijních programů, aby měli možnost provést
ve studijních programech změny v zařazení předmětů.
Proděkan Váša: snaha je, aby bylo možné vyhlášku využít na začátku příštího
akademického roku a aby měli studenti možnost se s ní seznámit již před zkouškovým
obdobím tohoto semestru. Garanti studijních programů budou o záměru vyhlášky
informováni.

Senátor Koloros vyjadřuje obavu, zda schválená vyhláška o podmínkách přijímacího řízení
spolu s navrhovanou vyhláškou, řešící pravidla při uznávání předmětů, nepředstavují příliš
velkou změnu pro studenty v posledním ročníku studia.
Senátor Lávička: lze vyřešit přechodným ustanovením, které z účinnosti vyhlášky vyjme
studenty, kteří mají v tomto roce zapsanou státní závěrečnou zkoušku.

7. Informace o aktuálním stavu reklamačního řízení budovy
NTIS
Ohledně reklamačního řízení budovy NTIS/CTPVV bylo v uplynulých měsících mezi fakultou
a vedením univerzity vedeno několik jednání, o kterých by předseda senátu chtěl přítomné
členy AS FAV informovat. Předseda senátu vyzval děkana k doplnění podrobností o
proběhlých jednáních.

V lednu tohoto roku byli pozváni předseda a místopředsedkyně AS FAV na schůzku k panu
rektorovi, na které se seznámili se stavem reklamačního řízení budovy NTIS/CTPVV.
Předseda AS nabídl panu kvestorovi možnost vystoupit na dnešním jednání a seznámit
senát s průběhem reklamace osobně. Pan kvestor se bohužel z časových důvodů dnešního



jednání zúčastnit nemůže, zaslal ale prezentaci, které byla členům senátu zpřístupněna ve
sdíleném úložišti.

Děkan Železný informuje o průběhu jednotlivých schůzek s vedením univerzity a komentuje
zaslanou prezentaci (poslední aktualizace 13. 1. 2022). Na základě jednání mezi vedením
ZČU, které při řešení sporu spolupracovalo s advokátní kanceláři JUDr. Svejkovského, a
firmou OHLA ŽS byla připravena Dohoda o narovnání. Hlavní vady budovy NTIS/CTPVV
(zvuková komora, nedotápění, probarvená skla, zatékání do garáží) jsou v připravené
dohodě identifikovány a řešeny.

Na kolegiu rektora dne 16. 2. 2022 byla podána informace, že dohoda o narovnání byla
oběma stranami podepsána.

Následuje diskuze k tématu.

Jednání v průběhu diskuze opouštějí senátor Ekštein a senátorka Reismüllerová.

8. Různé
Senátor Havlík, zvolený za studentskou komoru, informuje o plánovaném přerušení svého
studia, čímž dojde k zániku jeho senátorského mandátu. Poněvadž je zástupcem studentské
komory v předsednictvu AS, bude nutné na některém z příštích zasedání senátu zvolit
nového zástupce v PAS z řad studentů.

Senátor Martínek informuje o plánované (březen 2022) obhajobě své disertační práce. Po
úspěšné obhajobě dojde k ukončení jeho studia a též mu zanikne mandát senátora. Protože
za studentskou část zbývá pouze jeden náhradník, který by se mohl mandátu ujmout, budou
muset být vyhlášeny doplňovací volby.

V souvislosti se zaváděním stravenkové karty na ZČU se senátor Lukeš dotazuje na
možnost využití stravenkového paušálu. Tajemnice Vlčková vysvětluje, že pan kvestor tuto
možnost nezavrhuje, ale v současné době není zavedení stravenkového paušálu možné z
důvodu nekompatibility s vykazováním dovolených a služebních cest v systému Magion.

Předseda AS ukončuje jednání v 15:49 hod.

Příští zasedání AS FAV je plánováno na 9. 3. 2022.

Pavel Ircing
Předseda AS FAV

Zapsal 16. 2. 2022
Vladimír Lukeš



Přehled trvajících usnesení AS FAV
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Žádné
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Přehled usnesení a závěrů přijatých na jednání AS FAV ZČU
v Plzni dne 16. 2. 2022
(Jednotlivá usnesení jsou oddělena vodorovnou linkou)
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni
se usnáší, že umožňuje přítomnost členů i hostů pléna prostřednictvím
videokonferenčního nástroje. Aby členové senátu mohli veřejně hlasovat a
uplatňovat svá další práva, musejí být vidět na kameře. Takové připojení
se pak považuje za přítomnost na zasedání. V případě tajného hlasování není
vzdálené připojení členů senátu možné.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Akademický senát Fakulty aplikovaných věd Západočeské univerzity v Plzni schvaluje
Podmínky přijímacího řízení pro studenty FAV, kteří se rozhodli studovat od
akademického roku 2022/2023 jiný než doposud studovaný studijní program/obor.
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Akademický senát FAV, 16. 2. 2022

Prezenční listina

AKADEMICKÁ ČÁST

Jméno Pracoviště Podpis

1 doc. Ing. Miroslav Byrtus, Ph.D. KME přítomen

2 doc. Ing. Jiří Čapek, Ph.D. KFY on-line

3 doc. Ing. Jindřich Duník, Ph.D. KKY přítomen

4 Ing. Kamil Ekštein, Ph.D. KIV přítomen

5 doc. Ing. Michal Hajžman, Ph.D. KME přítomen

6 doc. Ing. Pavel Ircing, Ph.D. KKY přítomen

7 Ing. Karel Jedlička, Ph.D. KGM přítomen

8 prof. RNDr. Miroslav Lávička, Ph.D. KMA přítomen

9 Ing. Vladimír Lukeš, Ph.D. KME přítomen

10 doc. Ing. Ondřej Straka, Ph.D. KKY přítomen

11 RNDr. Petr Tomiczek, CSc. KMA přítomen

12 RNDr. Světlana Tomiczková, Ph.D. KMA přítomna

STUDENTSKÁ ČÁST

1 Ing. Tomáš Ausberger přítomen

2 Ing. Jindřich Havlík přítomen

3 Bc. Jan Koloros přítomen

4 Ing. Jiří Martínek přítomen

5 Bc. Jindřiška Reismüllerová přítomna

6 Bc. Petr Trnka přítomen



Akademický senát FAV, 16. 2. 2022

Prezenční listina

HOSTÉ

Jméno Funkce nebo pracoviště Podpis

prof. Ing. Pavel Novák, Ph.D. DFAV on-line

doc. Ing. Josef Kohout, Ph.D. DFAV on-line

doc. Ing. Libor Váša, Ph.D. DFAV přítomen

Mgr. Alena Vlčková DFAV přítomna

doc. Ing. Miloš Železný, Ph.D. DFAV přítomen

doc. Dr. Ing. Vlasta Radová emeritní děkanka on-line


